

not only time-consuming, but they differ in nature from accepted academic activities. The establishment of a public history programme in a history department can thus create obligations on all parties involved which will bring into question some of the most deeply entrenched academic procedures.

Despite any initial difficulties with the range of the programme being offered, or with the slightly deviant career pattern, more and more departments are now examining the possibility of establishing this field. While the prospect of a career for history graduates is undeniably attractive, so too is the prospect of retaining sufficient student numbers to remain in competition for staff additions and budget allocations. Obviously, however, the real question to be determined is whether the discipline will be improved by such ventures. The basic compatibility of those involved in using living history sites for teaching or for research purposes with the objectives of academic history can be recognized. While the non-academic nature of the work place requires changes in the methods used and in the form that results from such activities will take, the possibilities for new insights are strong (Terry McLean, "Historical Research at Louisbourg: A Case Study in Museum Research" in Cape Breton at 200, ed. by K. Donnavan, 1986). The greatest potential may well be with "history buffs" and their preoccupation with the everyday reality of people in the past. The history discipline can forge a bond with this group through the latter's frequent and growing concern for authenticity. In the process, history might well explore different techniques in research and interpretation and possibly rediscover a long lost audience.

Ken G. Pryke
University of Windsor

* * * * *

THE SOCIAL SCIENCE FEDERATION OF CANADA

I would like to thank the SSFC member societies for this opportunity to keep you informed, through this column, of the activities of the Federation. Because of space limitations, this can only be an all too brief résumé. I would, however, be pleased to respond to any request for further information on any of the topics discussed.

Representation activities

Revision of the Copyright Act. The first phase in the revision of this important piece of legislation is now well under way. In early September, the SSFC submitted a brief to the legislative committee considering the first series of amendments. A second series of amendments should be tabled in the House of Commons later in the Fall. We intend to monitor closely this issue, which has crucial implications for social science research.

temps mais elle diffèrent par leur nature des activités scolaires traditionnelles. L'établissement d'un programme "d'histoire publique" dans un département d'histoire peut donc créer, pour toutes les parties concernées, des devoirs qui mettront en question quelques-une des méthodes académiques les plus profondément enracinées.

Malgré quelques difficultés initiales avec le champ du programme offert, ou avec le modèle de carrière qui s'écarte légèrement des normes, un nombre toujours plus grand de départements envisagent maintenant la possibilité de l'établir. Si la perspective d'une carrière pour les diplômés en histoire est incontestablement attirante, celle de retenir un nombre suffisant d'étudiants pour augmenter le personnel enseignant et les allocations budgétaires l'est également. Avant tout, cependant, il est indispensable d'établir si oui ou non la discipline dans son ensemble sera amélioré par des entreprises aussi hasardeuses. On peut reconnaître une compatibilité entre ceux qui utilisent des sites historiques vivants à des fins d'enseignement ou de recherche et les objectifs pédagogiques en histoire. Si la nature du lieu de travail, qui n'a rien de scolaire, exige des changements dans les méthodes utilisées et dans la forme des résultats, il reste de fortes possibilités pour de nouvelles découvertes (Terry McLean, Historical Research at Louisbourg: A Case Study in Museum Research dans Cape Breton at 200, éd. par K. Donnavan, 1986). Le meilleur potentiel peut bien se trouver chez ces "fêrus d'histoire" avec leur intérêt pour la réalité quotidienne des gens du passé. La discipline de l'histoire peut forger un lien avec ce groupe grâce au souci fréquent et croissant d'authenticité de ce dernier. Au cours de ce processus, l'histoire pourrait bien explorer différentes techniques en recherche et en interprétation et même redécouvrir un auditoire depuis longtemps perdu.

Ken G. Pryke
Université de Windsor

* * * * *

LA FEDERATION CANADIENNE DES SCIENCES SOCIALES

Un grand merci aux associations-membres de la Fédération, qui ont accepté de mettre cette chronique à ma disposition. Je serai ainsi en mesure de vous tenir au courant des principales activités de la FCSS. L'espace étant limité, je me limiterai à une brève revue des principaux dossiers. Toutefois, n'hésitez pas à appeler ou à écrire si vous désirez plus de détails.

Activités de lobbying

Révision de la loi sur le droit d'auteur. La première étape de la révision de cette loi est maintenant bien engagée. La Fédération a soumis, début septembre, un Mémoire au Comité législatif chargé d'étudier la première série d'amendements à la loi. On s'attend à ce qu'une deuxième série soit déposée dans le courant de l'automne. La Fédération surveille ce dossier de près, en raison des implications évidentes de la loi pour la recherche en sciences sociales.

Fiscal treatment of social science research. The Federation is still fighting to obtain the elimination of the discriminatory treatment of social science research from the Income Tax Act Regulations. Under current Regulations, a private sector firm doing research in social sciences cannot benefit from the tax credits which are available for research in other fields. At a time when the private sector is expected to play an increasingly important role in the funding of research, this discriminatory treatment weighs heavily against the social sciences. For over a year now, the Federation has been very active in making representations to government on this issue. Our most recent effort was the submission of a joint brief (with the Canadian Federation for the Humanities) to the Standing Committee on Finance and Economic Affairs responding to the White Paper on Tax Reform (August 1987).

Postal subsidy. As you may know, the Department of Communications is paying an annual subsidy to Canada Post, to buy second class mail rates for certain types of publications, including scholarly books and journals. Michael Wilson's February 1986 budget called for the elimination of this subsidy. This would have a devastating effect on scholarly publishing, since it would dramatically increase the mailing costs of books and journals. The Federation, together with a number of other organizations, is involved in discussions with the Department of Communications, with a view to ensuring that the scholarly publishing sector be protected, should the subsidy be abolished.

National Science Policy. The SSFC is contributing to the work of the Federal/Provincial working groups (there are seven such groups) charged with the definition of an action plan which we hope will give some substance to the rather vague Science Policy statement of March 12, 1987. The SSFC submitted a brief to the group on the Social/Cultural Impact of Science and Technology and will do likewise with the Working Group on Basic Research.

Inside the Federation

A social science magazine. We are currently exploring very seriously the possibility of producing a social science magazine which would popularize, without trivializing the research carried out by Canadian social scientists. A mock-up of the magazine will be presented to the SSFC Board of Directors meeting on September 30, 1987. The Board will then decide whether to proceed further with the project.

Friends of the Federation. For the first time in its 47-year history, the Federation is soliciting individual social scientists for financial support. In an attempt to secure a more diversified funding base while increasing its financial independence from government, the SSFC has established the

Traitement fiscal de la recherche en sciences sociales. La Fédération continue à se battre pour faire disparaître de la Loi de l'Impôt la discrimination dont la recherche en sciences sociales fait l'objet. A l'heure actuelle, une firme privée qui effectue de la recherche en sciences sociales ne peut bénéficier des crédits d'impôt qui sont accordés dans le cas des autres disciplines scientifiques. Dans un contexte où les gouvernements encouragent fortement le secteur privé à jouer un plus grand rôle dans le financement de la recherche, ce traitement discriminatoire des sciences sociales ne peut que rendre plus difficile une situation qui est déjà précaire. Il y a plus d'un an maintenant que la Fédération tente de modifier l'attitude du gouvernement dans ce dossier. Notre plus récente tentative en ce sens consiste en la soumission conjointe (avec la Fédération canadienne des études humaines) d'un Mémoire en réponse au Livre blanc sur la réforme fiscale (août 1987).

Subvention postale. Le tarif de deuxième classe dont bénéficient les livres et revues n'est possible que grâce à une subvention annuelle de plusieurs centaines de millions de dollars que paye le Ministère des Communications à Postes Canada. En février 1986, le budget Wilson réclamait la disparition de cette subvention, ce qui aurait des conséquences désastreuses pour l'édition savante au Canada; les coûts d'expédition des revues et livres connaîtraient en effet une augmentation radicale. De nombreux organismes, dont la FCSS, font des pressions auprès du gouvernement pour que le secteur de l'édition savante soit protégé, si la subvention postale est effectivement supprimée.

Politique scientifique nationale. En mars dernier, le fédéral et les provinces se mettaient d'accord sur une "politique scientifique nationale", qui n'est en fait qu'un énoncé de principes des plus vagues. Pour donner un peu de "corps" à ces principes, sept groupes de travail fédéraux-provinciaux ont été chargés d'élaborer un plan d'action. La Fédération collabore aux travaux du groupe qui étudie les impacts socio-culturels des nouvelles technologies. Elle fera de même avec le groupe sur la recherche fondamentale.

Nouvelles de la Fédération

Un magazine de sciences sociales. Nous examinons très sérieusement la possibilité de publier un magazine de vulgarisation scientifique pour les sciences sociales. La FCSS estime en effet qu'il est grand temps que les chercheur-e-s de nos disciplines fassent connaître leurs travaux, en dehors du cercle restreint des spécialistes. Le Conseil d'administration de la Fédération étudiera très bientôt une maquette de ce que pourrait être un tel magazine, et il décidera alors s'il convient ou non de poursuivre ce projet.

Amis et amies de la Fédération. Pour la première fois depuis sa fondation, en 1940, la FCSS sollicite un soutien financier des chercheur-e-s sur une base individuelle, afin de diversifier sa base de financement, et surtout pour acquérir une plus grande autonomie financière par rapport au gouvernement, qui est présentement sa principale source

Friends of the Federation. The initial recruiting campaign is currently under way.

Scholarly Publishing in Canada: Evolving Present, Uncertain Future. This will be the theme of the next symposium organized by the SSFC and the CFH (through the Programme for the Development of Research Communication), jointly with the University of Alberta. The conference will be held in Edmonton, March 17 to 19, 1988. For information, contact Michael J. Carley, at (613) 234-1269.

For additional information or comment:

Christian Pouyez
Executive Director
Social Science Federation of Canada
415 - 151 Slater Street
Ottawa, Ontario
K1P 5H3

* * * * *

1987 NORTON PRIZE

The Society for Industrial Archaeology recently awarded the 1987 Norton Prize to Robert W. Passfield for his article, "The Role of the Historian in Reconstructing Historic Engineering Structures: Parks Canada's Experience on the Rideau Canal, 1976-1983." The prize is awarded annually to an article in the Society's journal which makes an important contribution to the field of industrial archaeology. Passfield's article, which appeared in Vol. II, no. 1 (1985) of IA; Journal of the Society for Industrial Archaeology, is also a valuable account of the function of applied historical research, and the role of the historian in planning the reconstruction of an important cultural resource which is also still a working canal. Robert W. Passfield is a historian in the National Historic Parks and Sites Directorate of Environment Canada - Parks.

* * * * *

NOMINATIONS INVITED FOR HERITAGE AWARD

Nominations are invited for the Environment Canada - Parks Heritage Award. This award was developed to honour achievement by groups or persons, other than federal government employees, in natural and cultural heritage conservation.

To be nominated, a person or group must have made an exceptional and significant contribution to the advancement of the heritage movement. For example:

- contributing to policy development
- serving to implement important national goals
- enhancing the role and methods of management nationally
- discovering, investigating and making known sources of aid to Canadians for the design, creation and maintenance of a significant heritage area system

de revenus. Nous avons donc créé un groupe d'Amis de la Fédération, qui contribueront, par leurs dons, à l'atteinte de notre objectif d'autonomie.

L'édition savante au Canada: tendances actuelles, perspectives d'avenir. Le Programme pour la diffusion de la recherche scientifique, administré par la FCSS et la FCEH, tiendra un Symposium sur ce thème, du 17 au 19 mars 1988. Organisé conjointement avec l'Université de l'Alberta, le Symposium aura lieu à Edmonton. Pour plus de renseignements, contacter Michael Carley, au (613) 234-1269.

Pour tous renseignements ou commentaires:

Christian Pouyez
Directeur général
Fédération canadienne des sciences sociales
415 - 151 rue Slater
Ottawa, Ontario
K1P 5H3

* * * * *

LE PRIX NORTON 1987

La Société pour l'archéologie industrielle a récemment remis le prix Norton 1987 à Robert W. Passfield pour son article "The Role of the Historian in Reconstructing Historic Engineering Structures: Parks Canada's Experience on the Rideau Canal, 1976-1983." Ce prix est remis annuellement pour un article paru dans la revue de la Société qui apporte une contribution importante dans le domaine de l'archéologie industrielle. L'article de Passfield a paru dans le volume II, no 1 (1985) du Journal of the Society for Industrial Archaeology. Il est un apport important à la recherche historique appliquée et au rôle de l'historien dans la planification de la reconstruction d'une ressource culturelle importante comme le canal, qui est également une structure fonctionnelle. Robert W. Passfield est un historien à la Direction générale des parcs et lieux historiques de Parcs Canada, Ministère de l'Environnement.

* * * * *

MISES EN CANDIDATURE POUR LE CERTIFICAT DE MERITE DU PATRIMOINE

Le Service des parcs vous invite à suggérer le nom de personnes qui sont dignes de recevoir le certificat de mérite du patrimoine. Ce certificat a été institué pour rendre hommage à ceux qui ont déployé des efforts pour conserver notre patrimoine naturel et historique. Il s'adresse aux personnes à l'extérieur de l'administration fédérale.

Pour être candidat, il faut avoir contribué d'une façon exceptionnelle et importante à la cause du patrimoine. Par exemple:

- élaboration d'une politique à l'échelle nationale
- réalisation d'importants objectifs nationaux
- mise en valeur du rôle et des méthodes de gestion à l'échelle nationale
- sensibilisation des Canadiens à l'existence et la gestion d'un réseau de lieux naturels et historiques d'importance

- creating public awareness, understanding and appreciation of heritage areas
- promoting responsible action among Canadians in stewardship of our natural and cultural heritage
- demonstrating other outstanding achievements with respect to Canadian heritage

Recipients of the award include Maurice Careless, Marion MacRae, Benoît Gauthier, Pierre Berton and Robert Legget.

Information packages with details on eligibility and nomination procedures can be obtained from:

Heather Oxman
National Parks Directorate
10 Wellington Street
Hull (Quebec)
K1A 0H3
Tel.: (819) 994-5127

Complete information on nominees must be received Before October 31st, 1987.

The recipients of the award(s) will be announced on Heritage Day, February 15th, 1988.

* * * * *

ASSOCIATION FOR CANADIAN STUDIES -
Intercultural-Interregional Enrichment Program

The intercultural/interregional project is designed to promote opportunities for teaching and learning about Canada by exchanging, popularizing and disseminating information on an intercultural and interregional basis. The institutions receiving the awards will fulfill the objectives of the enrichment project through visits by scholars, teachers, students, and public figures who will present formal or public lectures, or both, and participate in teaching activities or provide the focus for seminars, or both.

Transportation and accommodation costs only are eligible for reimbursement.

Activities taking place between January 1 and April 30, 1988: Proposals will be accepted until November 15, 1987. Awards will be announced before December 30, 1987.

To obtain further information or application forms please write to:

Susan Hoeltken
Association for Canadian Studies
P.O. Box 8888, Succ. "A"
Montreal (Quebec)
H3C 3P8
Tel.: (514) 282-7784

* * * * *

- sensibilisation du public à la gestion du patrimoine naturel et historique
- contribution ayant conduit des Canadiens à s'engager à protéger le patrimoine
- autres réalisations exceptionnelles reliées au patrimoine

Les personnes suivantes ont mérité un certificat: Maurice Careless, Pierre Berton, Benoît Gauthier, Marion MacRae et Robert Legget.

Vous pouvez obtenir des trousseaux d'information sur l'admissibilité et les procédures de proposition de candidats auprès de:

Heather Oxman
Parcs nationaux
10, rue Wellington
Hull (Québec)
K1A 0H3
Tél.: (819) 994-5127

Veillez nous faire parvenir toute mise en candidature avant le 31 octobre 1987.

Le(s) nom(s) du(des) récipiendaire(s) au certificat de mérite sera(ont) dévoilé(s) au cours de la journée du Patrimoine, soit le 15 février 1988.

* * * * *

ASSOCIATION DES ETUDES CANADIENNES -
Programme d'échanges interculturels/interrégionaux

Ce programme vise à promouvoir des échanges interculturels et/ou interrégionaux qui favorisent le développement ou la diffusion d'études sur le Canada. Il offre une aide financière permettant aux institutions d'enseignement postsecondaire d'inviter des spécialistes, des enseignants, des étudiants ou des personnalités publiques à participer à des activités d'enseignement, à diriger un séminaire de courte durée ou à prononcer des conférences publiques. La communauté universitaire ou collégiale et le grand public devraient bénéficier de ces visites.

Seules les dépenses liées au transport et aux frais de séjour sont recevables.

Activités prévues entre le 1er janvier et le 30 avril 1988: Date limite des dépôts des dossiers: 15 novembre 1987. Annonce des octrois: avant le 30 décembre 1987.

Pour tout renseignement, retrait des formulaires de demandes ou dépôts de dossier, veuillez vous adresser à:

Susan Hoeltken
Association des études canadiennes
C.P. 8888, Succ. "A"
Montréal (Québec)
H3C 3P8
Tél.: (514) 282-7784

* * * * *

CANADIAN STUDIES WRITING AWARDS

The Association for Canadian Studies (ACS) awards five grants annually valued up to \$8000 each. These awards are to enable authors to do the research and writing required to prepare a manuscript for publication. Publication arrangements will be the concern of the author and publisher, but the ACS may assist authors in making contact with publishers. The manuscript should be a work of original scholarship and also have relevance to the general public.

The manuscript should deal with one of the following themes:

- Canada as a northern nation
- The Canadian cultural context
- Canadian social history
- Canada and the new technologies
- Canada and the North-American economy

An independent committee will evaluate the proposals which are to be submitted before November 15 each year. Forms and information are available at the ACS office.

Association for Canadian Studies
P.O. Box 8888, Station "A"
Montreal (Quebec)
H3C 3P8

Tel.: (514) 282-7784

* * * * *

BATTLE OF LAKE ERIE

In commemoration of the 175th Anniversary of the Battle of Lake Erie, The Journal of Erie Studies will devote the entire Fall, 1988 issue to this important event. The editors are seeking articles on the Battle both from the American and Canadian perspective, the building and fate of the two fleets, as well as the personalities involved in the engagement, eg. Dobbins, Perry, Elliott, Barclay. Anyone interested in contributing is asked to communicate with the Editor, Erie County Historical Society, 417 State Street, Erie, PA 16501.

* * * * *

DOCUMENTING LABOUR - ARCHIVARIA NO 27

The Spring 1989 issue of Archivaria (Number 27), the journal of the Association of Canadian Archivists, will be a special issue devoted to "Documenting Labour." It will include six to seven articles exploring the development of labour archives in Canada, various aspects of current archival practice in the labour field, the importance of non-trade union records as a source for labour history, and related subjects. Anyone interested in contributing to this special issue should contact the guest co-editors:

PROGRAMME D'AIDE A LA REDACTION DE MANUSCRITS EN ETUDES CANADIENNES

L'Association des études canadiennes (AEC) attribue annuellement cinq bourses d'un montant maximum de 8 000\$ dans le cadre de ce programme qui vise à faciliter les travaux de recherches et de rédaction d'un manuscrit scientifique destiné à être publié. L'AEC ne prend pas en charge la publication du manuscrit mais peut éventuellement servir d'intermédiaire entre l'auteur et un éditeur.

Le manuscrit doit s'adresser au système éducatif en général mais aussi intéresser le grand public et traiter de l'un des cinq thèmes suivants:

- Le Canada, pays septentrional
- Le contexte culturel canadien
- L'histoire sociale du Canada
- Le Canada face à la nouvelle technologie
- Le Canada dans l'économie nord-américaine

Un comité indépendant évaluera les demandes qui doivent être déposées avant le 15 novembre de chaque année. Formulaire et renseignements disponibles au bureau de l'AEC.

Association des études canadiennes
C.P. 8888, Succ. "A"
Montréal (Québec)
H3C 3P8

Tél.: (514) 282-7784

* * * * *

LA BATAILLE DU LAC ERIE

Pour commémorer le 175e anniversaire de la Bataille du Lac Erié, The Journal of Erie Studies consacrera le numéro d'automne 1988 à cet important événement. Les éditeurs sont à la recherche d'articles sur la bataille avec des perceptions tant américaines que canadiennes, sur les deux flottes, tout aussi bien que sur les personnalités qui ont participé à l'affrontement, dont Dobbins, Perry, Elliott, Barclay. Toutes les personnes intéressées à collaborer à ce numéro, sont priées de communiquer avec l'Editeur, Société historique du comté d'Erié, 417 State Street, Erie, PA 16501.

* * * * *

DOCUMENTATION SUR LE MONDE DU TRAVAIL - ARCHIVARIA NUMERO 27

Le numéro 27 de la revue de l'Association des archivistes canadiens Archivaria, qui paraîtra au printemps 1989, sera consacré à la documentation sur le monde du travail. Il comprendra de six à sept articles qui explorent le développement des ressources archivistiques du monde du travail au Canada, les divers aspects de la pratique archivistique dans le domaine, l'importance des sources autres que les archives des syndicats, ainsi que différents sujets reliés au monde du travail. Toutes les personnes désireuses de contribuer à ce

John Bell and Rod Young, Archivaria, c/o
National Archives of Canada, 395 Wellington
Street, Ottawa, Ontario, K1A 0N3.

* * * * *

LATIN PALEOGRAPHY - SUMMER SEMINAR 1988

Latin Paleography will be offered in Bavaria and Austria, by Professor Wesley Stevens (University of Winnipeg) June 6 to July 15, 1988. The Latin Paleography seminar is one of five courses and excavations offered annually by the Consortium for Austro-Bavarian Studies sponsored by Western Michigan University and University of Windsor. An introduction to reading manuscripts will emphasize the variety of letter forms, abbreviations, and suspensions in Carolingian hands, with a sample of other scripts. The Seminar will use facsimiles and original manuscripts in the Benedictine monastery at Admont, Austria. A working knowledge of classical Latin is assumed, and a reading list will include Scribes and Scholars by L.D. Reynolds and N.G. Wilson. Six applicants may be accepted. Enquiries may be addressed to Professor Stevens at the University of Winnipeg, Winnipeg, Manitoba, R3B 2E9.

* * * * *

CONFERENCES

TENTH ANNUAL HERITAGE CONFERENCE - TIME OF
CHANGE 1867-1887, WHITEHORSE, YUKON,
OCTOBER 23-25, 1987.

In commemoration of the Canadian Yukon Expedition of 1887 The Yukon Historical and Museums Association presents "Time of Change". A conference to examine changing native and Euro-American concepts of boundaries, landforms, mapping, toponymy, and travel in the Yukon during the decades leading up to the expedition. Speakers will include Alaskan and Yukon elders, anthropologists, linguists, historians and survey-engineers. Also: a display of early Alaska/Yukon maps including the original Kohklux and Kandik maps from the Bancroft Library, plus Yukon expedition maps by Dawson, Ogilvie and McConnell. For information/registration contact: YHMA "Time of Change", Box 4357, Whitehorse (Yukon) Y1A 3T5. Tel. (403) 667-4704.

- - - - -

numéro spécial sont priés de communiquer avec les rédacteurs: John Bell et Rod Young, Archivaria, a/s Archives nationales du Canada, 395, rue Wellington, Ottawa (Ontario) K1A 0N3.

* * * * *

SEMINAIRE DE PALEOGRAPHIE LATINE - ETE 1988

Un séminaire de paléographie latine sera donné par le professeur Wesley Stevens (Université de Winnipeg) à Admont et Vornbach en Autriche du 6 au 15 juillet 1988. Ce séminaire est un des cinq cours et fouilles offerts par le "consortium for Austro-Bavarian Studies" et parrainés par l'Université Western Michigan et l'Université de Windsor. Ce cours d'introduction à la lecture des manuscrits portera principalement sur les divers types de lettres, d'abréviations, des suspensions carolingiennes, avec des exemples d'autres écritures. Les participants travailleront à partir de facsimiles et de manuscrits originaux du monastère des Bénédictins à Admont, Autriche. Une connaissance du latin classique est obligatoire et une liste de lecture comprendra Scribes and Scholars de L.D. Reynolds et N.G. Wilson. Six participants seront acceptés. Pour plus de renseignements, veuillez communiquer avec le professeur Wesley Stevens, Université de Winnipeg, Winnipeg (Manitoba), R3B 2E9.

* * * * *

CONFERENCES

DIXIEME CONFERENCE ANNUELLE DU PATRIMOINE -
"L'EPOQUE DES CHANGEMENTS" 1867-1887, WHITEHORSE,
YUKON, 23, 24 ET 25 OCTOBRE 1987

Pour commémorer l'expédition canadienne de 1887 au Yukon, l'Association historique et muséologique du Yukon présente "l'Epoque de changements", une conférence qui veut explorer les changements dans les perceptions chez les indigènes et les euro-américains des frontières, du relief, de la cartographie, de la toponymie et des voyages au Yukon dans les deux décennies précédant l'expédition de 1887. Parmi les conférenciers nous retrouvons des anciens de l'Alaska et du Yukon, des anthropologues, des linguistes, des historiens et des ingénieurs. Une exposition présentera les premières cartes du Yukon et de l'Alaska, entre autres, les cartes originales de Kohklux et Kandik de la bibliothèque Bancroft et les cartes des expéditions de Dawson, Ogilvie et McConnell. Pour de plus amples renseignements ou pour s'inscrire, veuillez communiquer avec l'Association historique et muséologique du Yukon, "Epoque des changements", C.P. 4357, Whitehorse (Yukon) Y1A 3T5. Tél.: (403) 667-4704.

- - - - -